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1. Seisukoha kujundamine Loodukaitseseaduse muutmise seaduse eelnõu (Alutaguse 

Rahvuspargi moodustamine) osas  

Komisjoni esimees Paul Kesküla andis selgitusi Looduskaitseseaduse muutmise seaduse 

eelnõu kohta, mis puudutab Alutaguse Rahvuspargi moodustamist. 

Komisjoni liikmed avaldasid elava arutelu käigus erinevaid arvamusi ja seisukohti, mis olid 

seotud nende arusaamaga looduskaitseliste piirangute ning rahvuspargi moodustamise 

vajalikkusega. 

 

Keskkonnakomisjon, arutades ettepanekut muuta Loodukaitseseaduse muutmise seaduse 

eelnõu, mille käigus luuakse uus rahvuspark – Alutaguse rahvuspark Ida-Eesti tüüpiliste ja 

haruldaste soo-,  metsa-  ja rannikumaastike ning pärandkultuuri kaitseks, arvas, et: 

Ideena on Alutaguse Rahvuspargi moodustamine ja sellekohane seadusemuudatus 

vastuvõetav ning võib olla kohalikule piirkonnale kasulik, kui seejuures on arvestatud ka 

kohaliku kogukonna huve. Muuhulgas: 

1) vald ja huvigrupid kaasatakse varakult rahvuspargi moodustamise protsessi ja hiljem 

töösse läbi koostöökogu; 

2) ei tehta täiendavaid piiranguid rahvuspargi aladel elavatele ning maid omavatele 

maaomanikele nende maade majandamisel, nii nagu on välja toodud  

Looduskaitseseaduse muutmise seaduse seletuskirjas (mõeldud on eelkõige neid 

maaomanikke, kes omandasid maad omandireformi käigus või kelle maad olid enne 

piirangute kehtestamist nende omandis). 

3) olemasolevad looduskaitselised piirangud moodustatava rahvuspargi aladel vaadatakse 

kaitsekorralduskavade koostamisel üle nende võimalikuks leevendamiseks  

kiirendatakse rahvuspargi aladel maaomanikele (vt punkt 1) maade kompenseerimine 

sh taaskäivitatakse „maadevahetuse“ protsess. 

 

Otsustati: seisukoht edastada vallavalitsusele  ja volikogule arvamuse edastamiseks. 

 

- - - - - - - - - 

(allkirjastatud digitaalselt)      (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Paul Kesküla        Heidi Kruut 

Komisjoni esimees       Protokollija 


